



Euro KF3 : Russell doubles the stakes

22.07.2012



European KF3 Champion in 2011 on his first attempt at the title, the Briton George Russell (Intrepid-Vortex) has now become the first Driver to win two consecutive European titles in the "Juniors" category (for 13-15 year-olds). George had already confirmed his standing as favourite at the first meeting in Varennes, by winning the first Race before becoming the victim of a rival braking too late at the first bend of the second joust. On his home turf, in Brandon, George did not suffer the slightest mishap. Only 30th after qualifying practice, the title-holder was never put out and gradually climbed through the pack to take 7th place on the grid for the first of the two English Races. From then on, George was scintillating, winning both Races with flying colours to take his personal score to three victories ... with only three results being retained to decide the Championship!

"During the first Race, I made a great start and after that I was able to pass my rivals one by one," he explained. "In the second, Martin Kodric took the lead and each time I overtook him, he attacked again immediately, fearing I might escape. Once I had succeeded hammering the advantage home, it was effectively all over and I took my second win."

Behind this undisputed leader, the scenario was different each time. First of all it was the Frenchman Dorian Boccolacci (Intrepid-TM) and the Croatian Martin Kodric (FA Kart-Vortex) who stood with him on the podium, as they had done in the first Race in Varennes. Behind the Briton Connor Jupp (Energy-Vortex) and the Italian Luca Corberi (Kosmic-Vortex), 4th and 5th, the Spaniard Alex Palou gained some important Championship points, having arrived at Brandon leading the competition. Also in the Top 10 for this first Race were the Briton Darius Karbaley (FA Kart-Vortex), the Frenchman Gabriel Aubry (Birel-TM), the Finn Joonas Lappalainen (Ninar-Vortex) and the Romanian Petru Gabriel Florescu (Zanardi-Parilla).

During the second Race, Martin Kodric and Dorian Boccolacci were leading the chase behind George Russell when the two Drivers collided, both losing ground as a result of the incident. Luca Corbieri then surged ahead to take second place ahead of Petru Gabriel Florescu, the Romanian also posting fastest lap of the Race. Connor Jupp was alone in 4th place whilst the American Santino Ferrucci (Energy-TM) just got the better of Alex Palou for 5th place. For the Championship, the Spaniard still gained enough points to guarantee the silver medal as Dorian Boccolacci finished his fight-back in 8th place, behind the Finn Aatu Moilanen (Haase-Corsa-Vortex). Martin Kodric and Jonas Lappalainen were once again in the Top 10.

After taking three results into account (out of a maximum of four), the European KF3 Championship podium was occupied by George Russell, Alex Palou and Dorian Boccolacci. Martin Kodric finally finished behind that trio but ahead of Luca Corberi.

Euro KF3 : Russell double la mise

Champion d'Europe KF3 en 2011 dès sa première tentative, le Britannique George Russell (Intrepid-Vortex) se voyait offrir la possibilité de devenir le premier Pilote à remporter deux titres européens consécutifs dans la catégorie des Juniors (13-15 ans). George avait d'ailleurs d'emblée confirmé son statut de favori à Varennes, lors du premier rendez-vous, en y remportant la première Course avant d'être la victime d'un concurrent ayant freiné trop tard au premier virage de la seconde joute. Sur ses terres, à Brandon, George n'avait donc plus le moindre joker. Seulement 30e après les essais qualificatifs, le tenant du titre ne s'est jamais énervé et il est peu à peu remonté dans la hiérarchie, au point de figurer en 7e position sur la grille de départ de la première des deux Courses anglaises. A partir de là, George fut étincelant, remportant les deux Courses avec brio pour porter son score personnel à trois victoires alors que... trois résultats sont retenus pour le championnat !

« Durant la première Course, j'ai pris un bon départ et puis j'ai pu remonter un à un tous mes concurrents », expliquait-il. « Dans la deuxième, Martin Kodric a pris la tête et chaque fois que je le doublais, il me réattaquait aussitôt, de crainte que je ne m'échappe. Lorsque j'ai pu conserver l'avantage, c'est effectivement ce qui s'est passé et j'ai pu remporter ma deuxième victoire. »

Derrière cet incontestable leader, le scénario fut deux fois différent. Tout d'abord, c'est le Français Dorian Boccolacci (Intrepid-TM) et le Croate Martin Kodric (FA Kart-Vortex) qui l'accompagnaient sur le podium, comme lors de la première Course de Varennes. Derrière le Britannique Connor Jupp (Energy-Vortex) et l'Italien Luca Corberi (Kosmic-Vortex), 4e et 5e, l'Espagnol Alex Palou marquait des points importants dans l'optique du championnat, lui qui était arrivé à Brandon en leader de la compétition. On retrouvait encore dans le top 10 de cette première Course le Britannique Darius Karbaley (FA Kart-Vortex), le Français Gabriel Aubry (Birel-TM), Le Finlandais Joonas Lappalainen (Ninar-Vortex) et le Roumain Petru Gabriel Florescu (Zanardi-Parilla).

Durant la seconde Course, Martin Kodric et Dorian Boccolacci menaient la chasse derrière George Russell lorsque les deux Pilotes s'accrochaient, perdant tous deux du terrain suite à cet incident. Luca Corbieri surgissait alors pour prendre la deuxième place devant Petru Gabriel Florescu, le Roumain signant le meilleur tour en course. Connor Jupp était isolé à la 4e place pendant que l'Américain Santino Ferrucci (Energy-TM) prenait de justesse le meilleur sur Alex Palou pour la 5e place. Pour le championnat, l'Espagnol marquait toutefois suffisamment de points pour s'assurer la médaille d'argent puisque Dorian Boccolacci terminait sa remontée à la 8e place, derrière le Finlandais Aatu Moilanen (Haase-Corsa-Vortex). Martin Kodric et Jonas Lappalainen rentraient encore une fois parmi les 10 premiers.

Après avoir pris en compte 3 résultats (sur un maximum de 4), le podium du Championnat d'Europe KF3 était donc composé de George Russell, Alex Palou et Dorian Boccolacci. Martin Kodric terminait finalement derrière ce trio, mais devant Luca Corberi.